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REVISTA PRESEI 
 

 Raportul GRECO privind România a fost publicat: Secția specială de investigare a magistraților - o anomalie, 
progrese insuficiente în combaterea corupţiei. Reacții pe scena politică 
Secția specială de investigare a magistraților este o anomalie și trebuie desființată, este concluzia raportului 
GRECO. Experții anticorupție ai Consiliului Europei critică modificările aduse legilor justiției din România. Reacțiile 
nu au întârziat să apară. Liderul PNL cere guvernului să desființeze Secția specială, iar vicepreședintele PSD, Florin 
Iordache, considera că raportul este partizan. 
Grupul statelor anticorupție, un organism al Consiliului Europei, critică în termeni duri Secția specială de 
investigare a magistraților. 
Secția este văzută ca o anomalie, iar experții GRECO recomandă desființarea acesteia. 
GRECO critică și faptul că CSM are un rol consultativ în procedura de numire a procurorilor șefi. 
Imediat după publicarea documentelor, liderul PNL, Ludovic Orban, a cerut guvernului să sprijine inițiativa 
legislativă a liberalilor de desființare a Secției speciale. 
În schimb, social democratul Florin Iordache, care a fost și ministru al Justiției, consideră raportul partizan pentru 
că nu suflă o vorbă despre presupusele abuzuri ale DNA. 
Deputatul PSD Eugen Nicolicea a anunțat că social-democrații vor decide în CEx dacă desființează Secția specială. 
Ministrul Justiției, Ana Birchall, spune că, deocamdată, analizează raportul. 
Secția specială de investigare a magistraților mai este criticată de Comisia de la Veneția și de Comisia Europeană, 
întrucât este văzută ca o presiune asupra procurorilor și judecătorilor. 
ACTUALIZARE "Raportul GRECO privind România a fost publicat pe http://www.just.ro/ sau, mai bine zis, părerea 
unor experţi străini despre justiţia din România a fost publicată. Aceiaşi experţi care nu au avut nimic de comentat 
despre dezvăluirile din ultimii ani (vezi protocoalele secrete, dosare făcute la comandă, sentinţe venite din 
pădurile patriei, secţii ilegale de investigarea magistraţilor, etc)", a scris Călin Popescu Tăriceanu, pe Facebook. 
GRECO regretă lipsa progreselor României în privinţa măsurilor de combatere a corupţiei 
România a înregistrat foarte puţine progrese în implementarea măsurilor de combatere a corupţiei în rândul 
parlamentarilor, judecătorilor şi procurorilor, precum şi în abordarea preocupărilor generate de controversata 
reformă a justiţiei, anunţă Grupul Statelor contra Corupţiei (GRECO), un organism al Consiliului Europei (CoE), în 
două rapoarte publicate marţi. 
GRECO îndeamnă autorităţile române să adopte măsuri determinate pentru a obţine progrese tangibile cât mai 
curând posibil. În acest context, GRECO salută faptul că pe 4 iunie premierul României a anunţat intenţia de a 
abandona controversatele reforme judiciare. 
Într-un raport privind conformarea, în care sunt analizate progresele în implementarea măsurilor recomandate în 
2015 pentru prevenirea corupţiei în cazul parlamentarilor, judecătorilor şi procurorilor, GRECO a concluzionat că 
România s-a conformat în totalitate doar în cazul a patru dintre cele 13 recomandări, implementând parţial trei şi 
neimplementând şase. Într-un raport de urmărire a situaţiei, care evaluează conformarea cu recomandările 
formulate în raportul ad hoc referitor la reforma judiciară pregătit prin procedură de urgenţă în 2018, GRECO a 
observat că autorităţile române au aplicat doar una dintre cele cinci recomandări. 
În privinţa parlamentarilor, GRECO notează că autorităţile române nu au revizuit încă, aşa cum se solicita, regulile 
şi practicile procesului legislativ. În pofida apelului GRECO de limitare a utilizării procedurilor de urgenţă la situaţii 
excepţionale, autorităţile au continuat să recurgă la acestea pentru a adopta amendamente legale importante. 
Alte lipsuri se referă la faptul că nu a fost instituit niciun mecanism eficient de aplicare a codului de conduită a 
parlamentarilor şi că scopul incriminării situaţiilor de conflict de interese rămâne limitat. 
"În privinţa reformelor din sistemul judiciar, GRECO avertizează că cele mai recente tentative ale autorităţilor 
române de a reduce perioada de prescriere pentru anumite fapte de corupţie, dacă vor deveni legi, ar submina 
grav lupta împotriva corupţiei. Adoptarea de către Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a Planului de 
integritate din domeniul judiciar introduce unele măsuri prin care creşte gradul de conştientizare în combaterea 
corupţiei, dar este necesară consolidarea rolului şi eficienţei persoanelor care deţin funcţii de conducere la 
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instanţe şi la Parchetele judiciare", precizează GRECO, denunţând şi lipsa de acţiuni în sensul introducerii unor 
criterii obiective de selecţie în numirea şi revocarea procurorilor şi în sensul creşterii rolului CSM în aceste 
proceduri. 
"De asemenea, GRECO regretă că recentele amendamente legislative şi deciziile Curţii Constituţionale au sporit 
rolul Executivului în numirea procurorilor de rang înalt. De fapt, consecinţele amendamentelor legislative 
referitoare la procurorii de rang înalt din România reprezintă o problemă care stârneşte preocupări serioase 
pentru GRECO. Atacurile continuate ale actorilor politici asupra procurorilor de rang înalt, demiterea şefei 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA) şi încercarea de revocare procurorului general amplifică suspiciunile 
referitoare la obiectivele reale ale acestor amendamente, adoptate prin proceduri urgente care nu respectă 
standardele în materie de stat de drept", subliniază GRECO. 
"Ţinând cont de faptul că nivelul redus de conformare a României este 'în general nesatisfăcător', ţara va face în 
continuare obiectul procedurii privind neconformarea. GRECO a cerut ca autorităţile române să retransmită 
informaţii despre progresele înregistrate până pe 30 iunie 2020", subliniază GRECO. 
Concluziile Raportului interimar privind conformarea 
"GRECO trage concluzia că România a implementat satisfăcător sau a abordat în mod satisfăcător patru din cele 
13 recomandări conţinute în Raportul celei de-a patra runde de evaluare. Alte trei recomandări sunt 
implementate parţial, iar şase rămân neimplementate", se arată în raport. 
"În privinţa membrilor Parlamentului, există foarte puţine progrese de la adoptarea raportului de conformare: nu 
a apărut nicio revizuire în privinţa regulilor şi practicilor procesului legislativ. (...) GRECO exprimă preocupare 
privind continuarea tensiunilor politice în România din cauza reformelor din sistemul judiciar, cu potenţiale 
consecinţe negative asupra combaterii corupţiei", adaugă organizaţia, subliniind că "nivelul de conformare a 
României cu recomandările rămâne în general nesatisfăcător". 
"GRECO invită autorităţile din România să autorizeze, cât de curând posibil, publicarea raportului, să traducă 
raportul în limba naţională şi să publice această traducere". 
Raport de urmărire a situaţiei, care evaluează conformarea cu recomandările formulate în raportul ad hoc 
"În raportul ad hoc, GRECO reitera recomandarea din a Patra Rundă de Evaluare în sensul îmbunătăţirii 
transparenţei procesului legislativ prin dezvoltarea în continuare a regulilor dezbaterilor publice, consultări şi 
audieri (...); prin evaluarea practicilor şi revizuirea în consecinţă a regulilor pentru a se asigura că proiectele de 
lege, amendamentele la aceste proiecte, agendele şi rezultatele reuniunilor comisiilor sunt dezvăluite în timp util 
şi că sunt alocate termene corespunzătoare pentru prezentarea amendamentelor; prin adoptarea măsurilor 
corespunzătoare astfel încât procedurile de urgenţă să se aplice ca excepţie, într-un număr limitat de cazuri. 
GRECO aminteşte că, potrivit celui mai recent Raport interimar de conformare, adoptat pe 20 iunie 2019, această 
recomandare încă nu a fost implementată", se arată în raport. 
"GRECO a tras concluzia că această recomandare nu a fost implementată: - noua Secţie specială pentru 
investigarea infracţiunilor din sistemul judiciar. În Raportul ad hoc, GRECO a recomandat ca înfiinţarea Secţiei 
speciale pentru investigarea infracţiunilor din sistemul judiciar să fie abandonată. GRECO aminteşte că a 
considerat crearea Secţiei speciale a procurorilor pentru investigarea delictelor din sistemul judiciar drept unul 
dintre cele mai controversate amendamente; a fost percepută ca fiind o anomalie în sistemul instituţional 
existent, care poate conduce la conflicte de juridicţie, poate fi utilizată greşit şi poate face obiectul unor 
interferenţe în procedurile justiţiei penale", subliniază GRECO. 
"Problemele prezentate referitoare la reformele din sistemul judiciar trebuie percepute în contextul mai larg al 
controversatelor reforme din sistemul judiciar din România, care continuă să genereze preocupări serioase la 
nivel naţional, în rândul societăţii civile şi comunităţii internaţionale. GRECO notează că doar una dintre cele cinci 
recomandări specifice formulate în raportul ad hoc a fost aplicată, iar celelalte patru nu au fost aplicate. (...) 
GRECO salută faptul că pe 4 iunie premierul României a anunţat intenţia de a abandona controversatele reforme 
judiciare şi încurajează autorităţile române să aplice în totalitate recomandările GRECO fără întârzieri. GRECO 
notează progresele înregistrate în privinţa eliminării incompatibilităţilor pentru judecători şi procurori, adică 
faptul că nu pot desfăşura alte activităţi, în afara celor în domeniul învăţământului superior şi funcţiilor didactice. 
De asemenea, GRECO recunoaşte că au fost luate de către autorităţi unele măsuri iniţiale pentru abordarea 
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problemei pensionării anticipate a procurorilor şi judecătorilor şi asupra efectelor. În cea mai mare parte a 
preocupărilor, nu au fost obţinute rezultate tangibile", concluzionează raportul. 
"GRECO are o preocupare specială din cauza faptului că recomandarea de abandonare a înfiinţării Secţiei de 
investigare a infracţiuni din sistemul judiciar a fost ignorată total. Noua legislaţie include anumite amendamente, 
printre altele, referitoare la numirea şi revocarea procurorilor de rang înalt, la independenţa funcţională a 
procurorilor, la responsabilitatea personală a judecătorilor şi procurorilor, care, luate împreună, reprezintă 
ameninţări grave la adresa independenţei justiţiei din România", subliniază GRECO. 
"Scopul procedurii ad hoc prevăzută în Regula 34 a Regulamentului procedural GRECO, de a clarifica şi analiza 
reformele legislative din domeniul judiciar în România, a fost atins, iar GRECO şi-a formulat poziţia în această 
privinţă. În contextul faptului că problemele acoperite de actualul raport sunt relevante în special pentru temele 
examinate în a patra rundă de evaluare, GRECO decide să încheie actuala procedură ad hoc şi să continue 
evaluarea modului de conformare a României cu recomandările conţinute în Raportul ad hoc prin Procedura de 
conformare din Runda a patra în privinţa României. Prin urmare, GRECO îl invită pe şeful delegaţiei României să 
transmită informaţii suplimentare privind recomandările (...) până pe 30 iunie 2020 (...). GRECO invită autorităţile 
din România să autorizeze, cât de curând posibil, publicarea acestui raport, să îl traducă în limba naţională şi să 
pună la dispoziţie traducerea", concluzionează raportul. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministerul Finanţelor a împrumutat 2 miliarde de euro de pe pieţele externe 
Ministerul Finanţelor a împrumutat 2 miliarde de euro de pe pieţele externe, din care 1,4 miliarde de euro pe 
maturitatea de 12 de ani, şi 600 milioane de euro prin redeschiderea eurobondurilor pe 30 de ani, potrivit ZF. 
Acest împrumut de pe pieţele financiare internaţionale vine după ce spre sfârşitul lunii martie Ministerul 
Finanţelor a împrumutat o sumă record de 3 miliarde de euro prin euroobligaţiuni, din care 1,35 mld. euro pe 
maturitatea de 30 de ani, 500 milioane de euro pe 15 ani şi 1,15 miliarde de euro pe maturitatea de 7 ani. 
MFP a atras anul trecut peste 5 miliarde de euro de pe pieţele internaţionale, prin trei emisiuni, acoperindu-şi 
astfel aproximativ o treime din necesarul de finanţare. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Lider sindical, despre spaţiile în care sunt cazaţi poliţiştii detaşaţi pe litoral: Şefuţii nu şi-ar lăsa nici măcar 
animalul de companie 
Vicepreşedintele Sindicatului Naţional al Poliţiştilor din România, SNPR Decus, Bogdan Bănică, atrage atenţia că 
are semnale că poliţiştii detaşaţi pe litoral, în perioada estivală, sunt cazaţi în spaţii în care „şefuţii nu şi-ar lăsa nici 
măcar animalul de companie pentru montă”. 
Bogdan Băncilă, vicepreşedintele SNPR Decus, a scris, miercuri, pe pagina sa de Facebook, că are semnale că 
poliţiştii detaşaţi pe litoral stau în condiţii foarte proaste. 
„Ca în fiecare an în sezonul estival, în toate staţiunile de pe litoralul românesc sunt detaşaţi/delegaţi în misiune 
poliţişti din toate judeţele ţării pentru a asigura un climat de normalitate turiştilor aflaţi în concediu. Şi tot ca în 
fiecare an, am semnale că aceştia fac obiectul bătăii de joc a comandanţilor laureaţi, fiind cazaţi în spaţii în care 
şefuţii nu şi-ar lăsa nici măcar animalul de companie pentru montă”, scrie Bogdan Bănică. 
Acesta le-a transmis colegilor săi poliţişti să îi „orice aspect negativ în ceea ce priveşte condiţiile de cazare, masă 
sau nemulţumirile legate de latura profesională pe perioada misiunii, pentru a le putea verifica personal şi pentru 
a întocmi un material ce va fi înaintat către conducerea #IGPR şi #MAI în vederea remedierii acestora”.:14 
„Haideţi să punem cu toţii umărul şi să începem să avem curajul să ne împotrivim transformării Poliţiei Române 
într-o societate de tip SRL patronată de câte un şmecheraş înstelat. Şi însetat”, a mai scris Bănică 
(Sursa: Mediafax) 
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 CCR a amânat pentru joi dezbaterile asupra sesizărilor privind modificările la codurile penale 
Curtea Constituţională a României a amânat, pentru joi, dezbaterile pe sesizările formulate de USR, PNL şi de 
preşedintele Klaus Iohannis privind modificările aduse de Parlament Codului penal şi Codului de procedură 
penală. 
Este pentru a şasea oară când CCR amână dezbaterile în acest caz. 
Sesizările se referă la Legea pentru modificarea şi completarea Legii 286/2009 privind Codul penal, precum şi a 
Legii 78/2000 pentru prevenirea şi sancţionarea faptelor de corupţie, dar şi la Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii 135/2010 privind Codul de procedură penală, precum şi pentru modificarea Legii 304/2004 
privind organizarea judiciară. 
* Uniunea Salvaţi România a depus, împreună cu PNL, două sesizări de neconstituţionalitate, susţinând că, prin 
aceste proiecte de lege, se aduc peste 300 de modificări "nocive" Codului penal şi Codului de procedură penală. 
USR consideră că toate aceste modificări vin în contradicţie nu doar cu statul de drept, ''şubrezind politica penală 
a României'' şi favorizând infractorii, ci şi cu Legea fundamentală. 
* Şeful statului a menţionat în sesizare că legea privind modificarea Codului penal a fost supusă controlului 
anterior de constituţionalitate, prin Decizia 650/2018 CCR constatând neconstituţionalitatea unora dintre 
dispoziţiile sale, însă, în procedura reexaminării, Parlamentul a adoptat actul normativ criticat cu depăşirea 
limitelor fixate de Curtea Constituţională. 
"Astfel, cu ocazia punerii în acord a unora dintre dispoziţiile legii, declarate neconstituţionale, cu Decizia nr. 
650/2018, Parlamentul, pe de o parte, şi-a ignorat obligaţia constituţională de a pune în acord textele din legea 
criticată cu decizii anterioare ale Curţii Constituţionale, aspect ce contravine dispoziţiilor art. 147 alin. (2) 
coroborate cu cele ale art. 147 alin. (1) şi alin. (4) din Constituţie, iar, pe de altă parte, în procedura punerii de 
acord nu a realizat corelările necesare, adoptând reglementări ce contravin principiului legalităţii, fiind astfel 
încălcate prevederile art. 147 alin. (2) prin raportare la art. 1 alin. (5) din Constituţie. (...) În procedura 
reexaminării, Parlamentul a eliminat în integralitate modificarea art. 35 alin. (1) din Codul penal, deşi 
neconstituţionalitatea viza doar fraza a doua a acestui articol. Pe de altă parte, eliminarea intervenţiei legislative 
asupra textului art. 35 alin. (1) din Codul penal echivalează cu încălcarea obligaţiei Parlamentului de a pune în 
acord acest text cu Decizia nr. 368/2017. Or, punerea în acord a legislaţiei penale cu deciziile instanţei 
constituţionale a reprezentat un aspect asumat public, atât pe plan intern, cât şi european şi a constituit (...) una 
dintre raţiunile iniţiativei legislative", se arăta în sesizarea preşedintelui. 
El consideră că Parlamentul avea deschisă calea reexaminării doar în ceea ce priveşte dispoziţiile cuprinse în fraza 
a doua a art. 35 alin. (1), acesta neputând efectua modificări în privinţa primei fraze a alin. (1) al art. 35, care 
corespundea celor statuate prin Decizia nr. 368/2017, întrucât nu conţinea condiţia unicităţii subiectului pasiv 
pentru reţinerea infracţiunii continuate. 
În sesizare se menţionează, printre altele, că termenul prescripţiei răspunderii penale se întrerupe prin 
îndeplinirea oricărui act de procedură în cauză, ce trebuie comunicat suspectului sau inculpatului, fără a mai fi 
necesară referirea la persoană, termenele de prescripţie fiind reglementate la art. 154 din Codul penal, în funcţie 
de natura şi gravitatea pedepselor prevăzute de lege pentru infracţiunile în cazul cărora se aplică. Potrivit 
jurisprudenţei constante a Curţii Constituţionale, considerentele deciziilor instanţei de contencios constituţional 
au aceeaşi forţă obligatorie ca şi dispozitivul, adăuga şeful statului. 
''Or, Parlamentul în procedura deschisă potrivit art. 147 alin. (2) din Constituţie a operat modificări în conţinutul 
normativ al art. 155 Cod penal cu ignorarea considerentelor Deciziei nr. 650/2018 par. 419 şi 421", susţinea 
preşedintele Klaus Iohannis.  
 (Sursa: Agerpres) 
 

 Directorul general al CNAIR Narcis Neaga a demisionat 
Directorul General al CNAIR. S.A, Narcis Neaga a anunţat marţi că a demisionat din funcţie, după ce premierul 
Viorica Dăncilă i-a solicitat ministrului Transporturilor Răzvan Cuc demiterea sa. 
„Având în vedere importanţa dezvoltării infrastructurii rutiere pentru bunul mers al economiei romaneşti şi faptul 
că pentru a reuşi să atingem cu succes acest obiectiv este nevoie de bună credinţă şi de colaborarea 
necondiţionată a tuturor factorilor de decizie din România precum şi în urma unei discuţii pe care am avut-o cu 
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Preşedintele Consiliului de Administraţie, Costin Mihalache, am decis să renunţ la funcţia de Director General al 
CNAIR S.A. 
În opinia mea acesta este şi sensul mesajului transmis de premierul Viorica Dăncilă, pe care îl respect. 
Bineînţeles că am să continui să fac toate eforturile pentru a sprijini în continuare proiectele importante de 
infrastructură, indiferent de poziţia socială sau de funcţia pe care o voi ocupa în viitor. 
Vă asigur că pe întreaga perioadă a mandatului meu am facut tot ce mi-a stat în putinţă pentru a debloca 
proiectele de infrastructură sau pentru a le continua pe cele aflate deja în derulare, astfel încât românii să 
beneficieze de o infrastructură modernă aşa cum este normal să existe într-o ţară europeană. 
Aşa am reuşit să lansez împreună cu ceilalţi colegi din CNAIR proiecte în valoare de aproape 4 miliarde de euro 
care în mod sigur vor asigura României în următorii ani dezvoltarea necesară unei economii europene. 
Sper ca şi cei care vor prelua mandatul de Director General al CNAIR să înţeleagă responsabilitatea pe care o 
presupune această funcţie”, a comunicat Neaga. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a promulgat legea privind abilitarea Guvernului de a emite ordonanţe 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, marţi, legea privind abilitarea Guvernului de a emite ordonanţe, 
informează Administraţia Prezidenţială, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
„În temeiul art. 115 alin. (1) din Constituţia României, republicată, Guvernul este abilitat ca, de la data intrării în 
vigoare a prezentei legi, dar nu înainte de încheierea primei sesiuni ordinare a anului 2019, şi până la reluarea 
lucrărilor Parlamentului în cea de-a doua sesiune ordinară a anului 2019, să emită ordonanţe în domenii care nu 
fac obiectul legilor organice”, se arată în Legea promulgată de şeful statului. 
Astfel, Guvernul poate emite ordonanţe privind rectificarea bugetului de stat pe anul 2019, rectificarea bugetului 
asigurărilor sociale de stat pe anul 2019, reglementarea unor măsuri fiscal-bugetare, reglementarea unor măsuri 
în domeniul competenţei de control a Ministerului Finanţelor Publice şi modificarea şi completarea unor acte 
normative. Totodată, Executivul poate emite acte normaive şi pentru modificarea Codului fiscal şi Codului de 
procedură fiscală sau pentru modificarea Ordonanţei Guvernului penru organizarea Loteriei bunurilor fiscale. 
Guvernul este abilitat să adopte ordonanţe şi în domeniul adminsitraţiei publice şi dezvoltării regionale, precum şi 
în domenii ca afaceri interne, muncă şi protecţie socială, comunicaţii, cultură, agricultură şi dezvoltare rurală, 
transporturi, fonduri europene şi apărare. 
Legea privind abilitarea Guvernului de a emite ordonanţe a fost adoptată de Camera Depuţilor, în calitate de for 
decizional, pe 12 mai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută pe 18 iulie proiectul PNL şi USR şi al PSD-ALDE privind revizuirea Constituţiei 
Curtea Constituţională a României (CCR) va dezbate pe 18 iulie proiectul de lege al PNL şi USR care vizează 
revizuirea Constituţiei, precum şi iniţiativa legislativă a PSD-ALDE care prevede tot revizuirea Legii fundamentale. 
Potrivit Legii 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea CCR, „înainte de sesizarea Parlamentului pentru iniţierea 
procedurii legislative de revizuire a Constituţiei, proiectul de lege sau propunerea legislativă, însoţită de avizul 
Consiliului Legislativ, se depune la Curtea Constituţională, care este obligată ca, în termen de 10 zile, să se 
pronunţe asupra respectării dispoziţiilor constituţionale privind revizuirea”. 
PNL şi USR au depus, pe 1 iulie, la Parlament un proiect pentru revizuirea Constituţiei prin care condamnaţii 
definitiv la pedepse privative de libertate sunt excluşi de la alegerile locale, parlamentare, prezidenţiale şi 
europarlamentare, iar amnistia şi graţierea pentru fapte de corupţie este interzisă. 
Proiectul are în vedere interzicerea dreptului de a fi aleşi în „organele administraţiei publice locale, în Camera 
Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României” pentru cetăţenii „condamnaţi definitiv la pedepse 
privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii care înlătură 
consecinţele condamnării”. 
Modificările vizează şi funcţia de eurodeputat: „Nu pot fi aleşi în Parlamentul European cetăţenii condamnaţi 
definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii 
care înlătură consecinţele condamnării”. 
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În categoria legilor organice este interzisă „acordarea amnistiei şi a graţierii colective pentru fapte de corupţie”. 
De asemenea, parlamentarii şi Guvernul nu vor putea avea iniţiative legislative pentru amnistia şi graţierea 
colectivă cu privire la faptele de corupţie. 
Propunerea mai prevede şi interzicerea acordării, de către preşedintele României, a graţierii individuale pentru 
fapte de corupţie. 
În acelaşi timp, Guvernul nu va putea da ordonanţe de urgenţă ce afectează legile organice care reglementează 
infracţiunile, pedepsele şi regimul executării acestora, acordarea amnistiei sau a graţierii colective şi organizarea 
şi funcţionarea Consiliului Superior al Magistraturii, a instanţelor judecătoreşti, a Ministerului Public şi a Curţii de 
Conturi. 
În ceea ce priveşte atribuţiile Curţii Constituţionale, acest organism se va putea pronunţa pe constituţionalitatea 
„ordonanţelor, la sesizarea Preşedintelui României, a 50 de deputaţi sau 25 de senatori, a Înaltei Curţi de Casaţie 
şi Justiţie sau a Avocatului Poporului”. Totodată, judecătorii Curţii ar putea hotărâ asupra excepţiilor de 
neconstituţionalitate privind ordonanţele, ridicate în faţa instanţelor judecătoreşti sau de arbitraj comercial. 
Iniţiatorii propunerii de modificare a Constituţiei motivează aceasta de „punerea în aplicare a rezultatului 
Referendumului pe probleme de interes naţional convocat de Preşedintele României, dl. Klaus Iohannis şi 
desfăşurat la data de 26 mai 2019”. 
Proiectul PSD-ALDE pentru revizuirea Constituţiei extinde dreptul de a sesiza OUG la CCR 
Pe 2 iulie, coaliţia PSD-ALDE a depus, la Camera Deputaţilor, proiectul pentru revizuirea Legii fundamentale, care 
prevede interdicţia de a deţine funcţii publice a persoanelor condamnate la închisoare, dar şi extinderea dreptului 
de a sesiza CCR în privinţa ordonanţelor de urgenţă. 
Proiectul de lege a fost semnat, în numele iniţiatorilor de preşedintele Camerei Deputaţilor Marcel Ciolacu şi 
preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu. 
PSD şi ALDE propun revizuirea Constituţiei, astfel încât persoanele condamnate la închisoare să nu mai poată 
deţine funcţii publice. 
„Nu pot fi aleşi în organele administraţiei publice centrale şi locale, în Camera Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de 
Preşedinte al României, cetăţenii condamnaţi definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni 
săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii care înlătură consecinţele condamnării”, prevede 
completarea adusă articolului 37 din Constituţie cu un nou alineat 2¹. 
O altă modificare vizează interdicţia preşedintelui României de a acorda graţiere pentru infracţiuni de corupţie: 
„Preşedintele României îndeplineşte următoarele atribuţii: acordă graţierea individuală; nu poate acorda graţiere 
pentru infracţiuni de corupţie”, potrivit modificării aduse articolului 94, litera d din Legea fundamentală. 
În forma în vigoare, articolul 94, litera d făcea referire doar la atribuţia preşedintelui de a acorda graţiere 
individuală. 
Potrivit actului normativ propus de PSD-ALDE, Guvernul nu va mai putea emite ordonanţe de urgenţă care privesc 
organizarea judiciară. 
„Ordonanţele de urgenţă nu pot fi adoptate în domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta regimul instituţiilor 
fundamentale ale statului, drepturile, libertăţile şi îndatoririle prevăzute de Constituţie, drepturile electorale, nu 
pot reglementa în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi regimului executării acestora, precum şi al organizării 
judiciare şi nu pot viza măsuri de trecere silită a unor bunuri în proprietate publică”, prevede modificarea adusă 
articolului 115 alineatul (6) din Constituţie. 
Legea fundamentală prevede în prezent, la articolul 115 alineatul (6) că: „Ordonanţele de urgenţă nu pot fi 
adoptate în domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta regimul instituţiilor fundamentale ale statului, 
drepturile, libertăţile şi îndatoririle prevăzute de Constituţie, drepturile electorale şi nu pot viza măsuri de trecere 
silită a unor bunuri în proprietate publică”. 
De asemenea, propunerea coaliţiei vizează şi dreptul preşedintelui României sau al partidelor parlamentare de a 
sesiza ordonanţele de urgenţă la CCR. 
„hotărăşte asupra excepţiilor de neconstituţionalitate privind ordonanţele, la sesizarea Preşedinţelui României, a 
unuia dintre preşedinţii celor două Camere, a unui număr de cel puţin 50 de deputaţi sau de cel puţin 25 de 
senatori; excepţia se poate înainte în termen de 5 zile de la publicarea ordonanţei în Monitorul Oficial al 
României, Partea I”, prevede completarea adusă articolului 146, litera c, din Constituţie. 
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Potrivit regulamentului Parlamentului, „adoptarea unui proiect sau a unei propuneri de revizuire a Constituţiei de 
către Camera Deputaţilor şi Senat se face cu o majoritate de cel puţin două treimi din numărul membrilor fiecărei 
Camere”. 
De asemenea, regulamentul mai prevede că, „dacă există cvorum legal, proiectul de lege sau propunerea 
legislativă în ansamblu se supune Camerei spre adoptare în forma rezultată din dezbaterea pe articole. Proiectele 
sau propunerile de revizuire a Constituţiei se adoptă cu majoritate de cel puţin 2/3 din numărul membrilor 
fiecărei Camere”. 
La referendumul de pe 26 mai, cetăţenii au fost chemaţi de preşedintele României, Klaus Iohannis, să se pronunţe 
prin „Da” sau „Nu” cu privire la întrebările: 1. „Sunteţi de acord cu interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
infracţiuni de corupţie?” 2. „Sunteţi de acord cu interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă 
în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele 
direct la Curtea Constituţională?”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DECLARAŢIA ZILEI. Viorica Dăncilă: Stabilim prin HG data de 10 noiembrie zi a alegerilor prezidenţiale 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că Executivul va da, marţi, o Hotărâre de Guvern pentru organizarea şi 
desfăşurarea alegerilor prezidenţiale pe 10 noiembrie, ulterior urmând să fie adoptat pachetul de norme votat 
recent de Parlament pentru prelungirea votului în Diaspora. 
"Astăzi (marţi-n.red.) vom stabili prin Hotărâre de Guvern data de 10 noiembrie 2019, zi a alegerilor pentru 
preşedintele României, potrivit responsabilităţilor Guvernului privind organizarea în condiţii cât mai bune a 
scrutinului electoral şi asigurarea dreptului de vot al cetăţenilor. Ulterior vom adopta întreg pachetul de 
reglementări privind organizarea şi desfăşurarea scrutinului, în conformitate cu modificările din Parlament, şi 
anume votarea pe mai multe zile în secţiile din străinătate, posibilitatea prelungirii votului şi după ora 21:00 şi 
implementarea votului prin corespondenţă", a declarat, marţi, prim-ministrul Viorica Dăncilă la începutul şedinţei 
de Guvern. 
Preşedintele AEP Constantin-Florin Mituleţu Buică a declarat în urmă cu câteva zile că a avut o discuţie cu 
premierul Viorica Dăncilă, iar alegerile prezidenţiale urmează să se desfăşorare pe 10 noiembrie, primul tur de 
scrutin, şi 24 noiembrie, al doilea tur. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 AEP a lansat un site unde se pot preînregistra românii din Diaspora care vor vota la prezidenţiale 
Preşedintele AEP Constantin Buică a anunţat că Autoritatea Electorală Permanentă a pregătit o paltforma on-line 
unde românii din Diaspora se pot preînregistra şi opta pentru votul la secţie sau prin corespondenţă, la alegerile 
prezidenţiale din toamnă. 
„Cel mai important lucru pe care vreau să îl detaliem este că astăzi (marţi - n.r.) vom lansa public site-ul 
votstrainatate.ro care va cuprinde posiblităţile de preînregistrare ale cetăţenilor care se află în străinătate, în data 
de 10 noiembrie, respectiv 24 noiembrie. Pe această platformă care va putea fi deschisă începând de astăzi veţi 
găsi cele două variante pentru cetăţenii români care se află în străinătate, în primul rând preînregistrarea pentru 
secţia de votare sau pentru vot prin corespondenţă. Toate informaţiile pe care le vom primi şi le vom introduce în 
lista electorală permanentă, fie pentru secţia de votare, fie pentru votul prin corepondenţă, nu se vor afla în 
evidenţele de la administraţiile publice locale, în Registrul electoral. Se vor radia din lista electorală permanentă 
din ţară şi vor fi introduşi în lista electorală permanentă din străinătate pentru secţia de votare sau pentru votul 
prin corespondenţă, astfel încât să nu mai existe această temere care există în spaţiul public că autorităţile 
publice locale vor ştii unde este cetăţeanul şi să poată trimite tot felul de documente sau corespondenţe la 
cetăţean sau la autoritatea publică acolo unde îşi are reşedinţa în străinătate”, a afirmat Constantin-Florin 
Mituleţu-Buică, într-o conferinţă de presă, marţi, la sediul AEP. 
Şeful Autorităţii Electorale Permanente a adăugat că platforma va fi operaţională după ce preşedintele Klaus 
Iohannis promulgă legea privind modificarea unor acte normative în materie electorală. 
„Pentru secţia de votare din străinătate orice cetăţean care se află în străinătate face o cerere pe platforma AEP, 
menţionând ţara şi localitatea unde doreşte să voteze. Acesta va fi înscris în lista electorală permanentă. Pentru 
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votul prin corespondenţă, cetăţeanul are posibilitatea să ceară vot prin corespondenţă. Va primi toate 
documentele, fiind înscris în lista electorală permanentă. Aceste două informaţii, fie că e la secţia de votare, fie că 
e la votul prin corespondenţă, nu vor fi înregistrate în Registrul electoral la cunoştinţa autorităţilor publice locale 
din ţară. Această platformă va fi operaţională din momentul promulgării de către preşedintele României a legii 
privind modificarea şi completarea unor acte normative în materie electorală”, a explicat Buică. 
Preşedintele AEP a amintit despre hotărârea adoptată de Guvern prin care a fost fixată data 10 noiembrie pentru 
primul tur de scrutin şi 24 noiembrie al doilea tur, al alegerilor prezidenţiale. Acesta a precizat că termenul limită 
pentru depunerea candidaturilor este 22 septembrie, iar până pe 17 octombrie Poşta Română trebuie să 
expedieze plicurile cu documentaţia pentru votul prin corespondenţă. 
„Această hotâre de Guvern era urgenţă deoarece pe baza acestei date se pot demara procedurile de strângere de 
semnături pentru susţinerea candidaturilor din acest an. Ea intră în vigoare pe data de 28 august şi ulterior, la 1 
septembrie, va trebui să mai emitem o serie de cel puţin trei hotărâri de Guvern pentru organizarea procesului 
electoral din 10 noiembrie, respectiv turul al doilea putând fi desfăşurat pe 24 noiembrie. Din acest moment curg 
termele invers de la data de 10 noiembrie către data limită de depunere a candidaturilor, data limită de rămânere 
definitivă a candidaturilor, respectiv începerea campaniei electorale cu 30 de zile înainte. Termenul limită pentru 
pentru depunerea candidaturilor este 22 septembrie, aşa cum arată acum iniţiativa legislativă trecută de 
Parlament şi se află la promulgarea preşedintelui României. Până cel târziu 17 octombrie, compania naţională, 
Poşta Română va trebui să expedieze plicurile conţinând documentaţia pentru votul prin corespondenţă”, a 
conchid şeful AEP. 
Executivul adoptat, marţi, o Hotărâre de Guvern pentru organizarea şi desfăşurarea alegerilor prezidenţiale pe 10 
noiembrie, ulterior urmând să fie adoptat pachetul de norme votat recent de Parlament pentru prelungirea 
votului în Diaspora. 
Miercurea trecută, Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, proiectul de lege prin care votul în Diaspora pentru 
alegerile prezidenţiale este extins la trei zile. Legea mai prevede ca votul în România şi în Diaspora să fie extins 
până la ora 24.00, în cazul în care există cetăţeni în secţia de votare. 
Românii din afara ţării vor putea vota la alegerile prezidenţiale pe parcursul a trei zile, respectiv vineri, sâmbătă şi 
duminică. 
„Art. 44. - (1) În ziua de duminică, votarea începe la ora locală 7,00 şi se încheie la ora locală 21,00. (2) Prin 
excepţie de la prevederile alin. (1), votarea în străinătate se desfăşoară şi pe parcursul zilelor de vineri şi sâmbătă 
imediat anterioare zilei votării. În ziua de vineri, votarea începe în ziua de vineri, ora locală 12.00 şi se încheie la 
ora locală 21.00, iar în ziua de sâmbătă, votarea se deschide la ora locală 07.00 şi se încheie la ora locală 21.00", 
arată documentul. 
Legislaţia a fost completată, astfel încât alegătorii, atât din România cât şi din afara ţării, care vor fi prezenţi la 
coadă la închiderea secţiei de vot, respectiv ora 21:00, să poată vota până la ora 23.59. 
O altă modificare vizează introducerea votului prin corespondenţă şi pentru alegerile prezidenţiale. De asemenea, 
a fost simplificat procesul de vot prin automatizarea listelor suplimentare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Oficial MAE, la audierile legate de alegerile din 26 mai: Românii din diaspora au intrat cu forţa în secţiile de 
votare, inclusiv pentru a se sustrage buletine de vot 
Secretarul general al Ministerului Afacerilor Externe, Laura Elena Chiorean, a declarat, marţi,că misiunile 
diplomatice au raportat multe incidente la alegerile de pe 26 mai, ea precizând că "în multe cazuri s-a intrat cu 
forţa în secţiile de votare, inclusiv pentru a se sustrage buletine de vot".tru a se sustrage buletine devot 
Secretarul general al Ministerului Afacerilor Externe (MAE), Laura Elena Chiorean, a declarat, marţi, în cadrul 
audierii din Comisia parlamentară de anchetă pentru investigarea eventualelor nereguli şi fraude semnalate în 
spaţiul public cu ocazia derulării procesului electoral la alegerile din 26 mai, că au fost raportate de misiunile 
diplomatice incidentele care se refereau fie la grupurile de agitatori, "care au făcut propagandă electorală în 
secţiile de votare, acţiuni violente de limbaj şi injurii care au fost adresate membrilor corpului diplomatic, cazuri 
de violenţă fizică, agresarea membrilor comisiei, folosirea de obiecte contondente pentru a intra în secţiile de 
votare sau sediile oficiilor diplomatice". 
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"În multe cazuri s-a intrat cu forţa în secţiile de votare, inclusiv pentru a se sustrage buletine de vot şi au fost 
câteva dintre aceste incidente raportate. Unele persoane din grupurile de agitatori se aflau sub influenţa 
băuturilor alcoolice. În anumite cazuri, cum ar fi în Italia, de exemplu, forţele de ordine i-au recunoscut ca fiind 
participanţi şi la alte acţiuni violente", a declarat Laura Elena Chiorean. 
Secretarul general al Ministerului Afacerilor Externe a mai arătat că o altă problemă care a creat incidente a fost 
aceea a "răspândirii, de la primele ore ale dimineţii, de informaţii false de genul că nu sunt suficiente buletine de 
vot, deşi în toate aceste secţii au rămas mii de buletine de vot neutilizate". 
"Aceleaşi grupuri la care făceam referire, 200 - 500 de persoane, în unele situaţii, ne-a fost raportat că s-au 
prezentat cu una-două ore înainte de începerea alegerilor, ceea ce a creat o coadă, pentru ca aceia care se 
prezentau în mod normal la vot în momentul deschiderii secţiilor de votare să aibă o anumită stare, mulţi dintre 
ei, după vot, se aşezau din nou la coadă", a completat Chiorean. 
Oficialul MAE a mai susţinut că în secţiile organizate la institutele culturale din Viena, Graz sau Linz, românii care 
erau la coadă au forţat uşile la ora închiderii, "au existat numeroase ameninţări şi injurii şi a fost necesară 
prezenţa poliţiei pentru menţinerea ordinii". 
"La Salzburg, la fel, la Linz, la secţiile din Belgia o parte din cei prezenţi au scandat violent şi au proferat 
ameninţări, inclusiv ameninţări cu moartea la adresa membrilor corpului diplomatic. În apropierea unora dintre 
secţiile de votare au existat, de asemenea, la fel, grupuri de agitatori, precum şi unele persoane aflate în stare de 
ebrietate, care incitau la violenţă şi ură. Parte din aceste persoane proferau ameninţări. La secţia din Nicosia, la 
fel, la închiderea aplicaţiei, un grup de aproximativ 100 de persoane, majoritatea bărbaţi, dintre care câţiva în 
stare de ebrietate, au refuzat să părăsească curtea ambasadei încercând să scandeze sloganuri 
antiguvernamentale şi anti ambasadă, după închiderea uşilor au lovit uşa principală, au ameninţat şi înjurat. A fost 
nevesară intervenţia poliţiei şi a scutierilor pentru protecţia misiunii. La secţia din Copenhaga, la ora închiderii 
secţiei de votare, existau câteva sute de alegători, iar în momentul în care s-a închis procesul de votare, aceştia au 
început să se manifeste foarte violent şi au arunact cu pietre în geamurile ambasadei, au lovit în mod repetat uşile 
misiunii, au scandal mai multe lozinci", a mai spus Laura Elena Chiorean. 
Secretarul general al Ministerului Afacerilor Externe, Laura Elena Chiorean, a fost audiat, marţi, în Comisia 
parlamentară de anchetă pentru investigarea eventualelor nereguli şi fraude semnalate în spaţiul public cu ocazia 
derulării procesului electoral la alegerile din 26 mai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carmen Dan vrea sa scoata STS din procesul electoral 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, sustine ca este necesara imbunatatirea legislatiei electorale, in sensul 
eliminarii pazei armate de la sectiile de vot. 
Totodata, ministrul a spus ca softul gestionat acum de STS ar trebui trecut in atributiile unei autoritati 
independente, cum ar fi, de exemplu, Autoritatea Electorala Permanenta. 
"Eu cred ca beneficiul acestei analize consta in demersul de imbunatatire a legislatiei electorale. Pana la urma, 
asta trebuie sa conteze. Si, referitor la acest aspect, eu cred ca Romania este un stat atat de democratic, incat sa 
ne permitem sa ne exercitam dreptul la vot fara sa existe paza armata, asa cum dispune legislatia electorala in 
prezent. 
Nu mai vad justificarea acestei reglementari, motiv pentru care noi am propus sa ne tinem in responsabilitate 
paza sectiilor de votare, dar nu intelegem de ce trebuie sa fie inarmata", a declarat Carmen Dan, marti, la finalul 
audierilor din comisia parlamentara de ancheta pentru investigarea posibilelor fraude la alegerile 
europarlamentare si la referendumul din 26 mai. 
Intrebata daca softul pentru alegeri ar trebui sa fie facut de o firma privata, care nu are nicio legatura cu Armata 
sau cu vreo institutie de stat, Carmen Dan a spus: "Da, aprecierea mea asta ar fi, ca acest sistem n-ar trebui sa fie 
in competenta si responsabilitatea exclusiva a unui serviciu special. 
Daca ne dorim un proces electoral transparent, atat timp cat avem o autoritate independenta, cum este AEP, care 
ar putea sa preia si aceste prerogative. Eu cred ca s-ar elimina in felul acesta suspiciuni ca in procesul electoral ar 
putea fi imixtiuni". 
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Carmen Dan este audiata in Parlament in ancheta privind posibile fraude la alegeri. Cate dosare penale a facut 
MAI 
Chestionata asupra unei remarci din timpul audierilor, respectiv de ce a fost nevoie de un timp de votare de opt 
minute, ministrul de Interne a aratat ca aceasta intrebare "trebuie pusa STS". 
"Va rog sa puneti aceasta intrebare STS, pentru ca sunt date pe care noi le-am avut puse la dispozitie de catre STS. 
Ce am sesizat, vizavi de ingreunarea procesului de votare, s-a discutat personal de catre mine cu generalul Vasilca 
(directorul STS - n.red.), mai ales in data de 26 mai. 
Urmare a fost si corespondenta pe care noi am transmis-o tocmai sesizand ca operarea acestor tablete este 
deficitara din punctul nostru de vedere. STS bineinteles ca a facut propriile verificari (...) Eu gandesc ca cetatean 
ca manipularea defectuoasa era evidentiata in acesti timpi. Eu nu acuz nicio institutie care s-a aflat in procesul 
electoral. Tocmai de aceea precizam ca MAI a avut un rol proactiv in relatia cu aceste institutii. Directorul general 
al STS nu m-a contrazis, dimpotriva", a spus Carmen Dan. 
In ceea ce priveste informatiile conform carora se trecea o carte de identitate de mai multe ori prin sistem, 
ministrul a sustinut ca "erau informatii care ajungeau la MAI din sectiile de votare". 
"Erau informatii care ajungeau la minister din sectiile de votare sau din ceea ce incercam noi sa identificam ca 
explicatie vizavi de numarul mare notificari pe care le-am primit, inclusiv din primele ore de votare. Toate acele 
semnalari au fost verificate de colegii mei", a spus ministrul. 
Intrebata daca alegerile din 26 mai au fost fraudate, Carmen Dan a spus: "Nu cred ca e rolul meu sa constat si nu 
sunt organ de ancheta. Ce pot sa precizez este ca am avut niste competente expres stabilite de lege si ne-am 
achitat de aceste responsabilitati. Ma uit strict la ceea ce a avut in responsabilitate MAI. 
Legislatia electorala a fost emisa in co-initiere - AEP, care a trecut aceste reglementari potrivit competentelor si 
MAI, care este co-initiator din perspectiva competentelor din zona de ordine publica". 
In ceea ce priveste operarea informatiilor "in mod defectuos", Carmen Dan a fost intrebata ce dovezi a avut in 
acest sens. "Este concluzia pe care am tras-o noi dupa ce am analizat toate aspectele care au generat aceste 
semnalari. Eu nu am control asupra softului. 
STS detine softul, are si posibilitatea instruirii operatorilor, este si cel care primeste informatia. Deci nu avem 
acces in functionarea acestui sistem, este in competenta exclusiva a STS si sunt cei mai indreptatiti sa raspunda", 
a raspuns Carmen Dan. 
Chestionata de ce nu s-au instituit filtrele de Politie, ministrul de Interne a aratat ca nu a fost vorba despre o 
decizie, acestea fiind inutile, in conditiile in care sistemul de monitorizare a prezentei la vot semnaleaza situatiile 
de vot multiplu. 
"Daca acest sistem a fost creat pentru a semnala aceste situatii, cumva instituirea acestor filtre era inutila. Dar 
asta nu exclude posiblitatea in care, fiind sesizati ca exista situatii in care s-a mai votat si la o alta sectie de votare 
si sunt persoane care se deplaseaza catre alte sectii de votare in vederea exercitarii dreptului la vot, nu am fi 
intervenit, in masura in care eram sesizati. 
In rest, aceste 9.282 de semnalari care au aparut si la MAI, in urma deciziei BEC, sunt supuse verificari si am 
incercat sa expunem cat ne-am priceput mai bine in ce modalitate s-au facut aceste verificari, pentru ca esenta 
acestor semnalari difera, de la vot multiplu la exercitarea de vot cu act de identitate fals sau de catre o persoana 
care nu avea dreptul sa voteze si asa mai departe", a explicat Dan. 
In privinta unei numaratori paralele care ar fi trebuit facuta de PSD, Carmen Dan sustine ca a fost "o decizie 
politica" de a nu se face o astfel de numaratoare. 
"A fost o decizie politica. Nu pot sa ca spun de ce nu s-a realizat o numaratoare paralela. Nu s-a consultat nimeni 
cu mine referitor la acest aspect", a spus Carmen Dan, intrebata de ce colegii de partid nu au realizat o 
numaratoare paralela. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Olguţa Vasilescu, despre blocarea lucrărilor la drumul expres Piteşti-Craiova: Fermierii nu au recoltat culturile 
de orz, rapiţă, grâu 
Vicepreşedintele PSD Olguţa Vasilescu a explicat blocajul apărut în construirea drumului expres Piteşti-Craiova, 
precizând că fermierii au solicitat amânarea expropierii terenurilor pentru a recolta culturile de rapiţă, orz şi grâu, 
pentru care au luat subvenţii APIA din fonduri europene. 
„Când am ajuns în 2017 am văzut că nu era făcut nici măcar proiectul pentru autostrada Piteşti-Craiova şi abia din 
2017 noi am demarat toate procedurile de licitaţie. Am avut surpriza ca din patru tronsoane care au fost licitate 
două instanţa să le declarare nelegale caietele de sarcini. Pentru două să spună că e bine, deşi era aceeaşi 
procedură, întâmplător acelaşi contestatar. În celelalte, pe cele două tronsoane de la Piteşti până la Slatina s-a 
trecut la partea de proiectare şi de execuţie. Constructorii aveau termen până la finalul acestui an să vină cu 
proiectul tehnic. Ei au venit după şase luni de zile. Practic nu avem ce să le reproşăm constructorilor pentru că ei 
şi-au făcut treaba mai repede decât era aranjamentul şi decât era contractul. S-a început acest drum tehnologic 
care duce la drumul expres Piteşti-Craiova. Acesta trece printr-un câmp şi ajunge tot într-un câmp unde trebuie să 
treacă cele două tronsoane de la Piteşti-Craiova. Drumul tehnologic e finalizat azi, asta înseamnă că nu trebuie să 
fie neapărat asfalt cel puţin în această etapă pe el, ci să dea posibilitatea maşinilor să meargă pe el până la drumul 
expres”, a afirmat Olguţa Vasilescu, marţi seară, la Antena 3. 
Ea a povestit că fermierii care au încasat bani prin subvenţii APIA au făcut solicitări pentru amânarea expropierii 
terenurilor pe care urmează să fie construit drumul expres deoarece pe acestea au recolte de rapiţă, orz şi grâu. 
„Aici vreau să vă spun unde ne-am blocat. Vă mai amintiţi, povestea, urşii, broasca, liliecii, ş.a.m.d. Toate 
nebuniile astea care se întâmplă în România. Ei bine către CNAIR şi DRADP Craiova se face o adresă de către 
primarii care au localităţile şi terenurile pe aceste două tronsoane. Şi vă citesc una dintre ele «având în vedere 
solicitarea fermierilor de pe culoarul de expropiere care administrează terenul sau deţin terenul şi faptul că la 
această dată nu au fost recoltate culturile de orz, rapiţă, grâu, solicităm să aveţi în vedere amânarea începerii 
lucrărilor la drumul expres Piteşti-Craiova până la finalizarea activităţii de recoltare. Menţionăm că nu s-a avut în 
vedere despăgubirea financiară a culturilor existente. Menţionăm faptul că terenurile cultivate de fermieri au fost 
declarate la APIA pentru subvenţie, fiind supuse procedurii de verificare până la recoltare»”, a explicat Vasilescu. 
Vicepreşedintele PSD a mai spus că fermierii sunt nevoiţi să recolteze acum câmpurile pentru că altfel „ar intra în 
penal”. Olguţa Vasilescu a adăugat că Narcis Neaga, care a demisionat din funcţia de director CNAIR, nu era 
străină de ce întâmplă cu drumul expres Piteşti-Craiova. 
„Ce se întâmplă? Înnebunim efectiv, înnebunim în România. Deci intră în penal fermierii la ora actuală dacă nu îşi 
recoltează aceste câmpuri pentru că au luat banii de subvenţie de la APIA, din fonduri europene, intră în penal 
cine semnează la ora actuală să se treacă peste aceste terenuri pentru care nu există despăgubire pentru recoltă. 
Cine a planificat drumul acesta nu s-a gândit că vom avea cu şase luni înainte proiectul tehnic. Eu vo garantez că în 
perioada următoare va începe construcţia drumului expres pentru că trebuie să o rezolvăm odată cu chestiunea 
asta. Până la sfârşitul anului trebuie să avem centura Balş. Nu vă închipuiţi câte presiuni facem toţi parlamentarii 
de Dolj şi de Olt ca să aibă loc construcţia acestui drum. Ceea ce s-a întâmplat cu domnul Neagă nu este străin de 
Piteşti-Craiova. Ca să înţelegem cu toţii despre ce vorbim”, a conchis vicepreşedintele social-democrat. 
Directorul General al CNAIR. S.A, Narcis Neaga a anunţat marţi că a demisionat din funcţie, după ce premierul 
Viorica Dăncilă i-a solicitat ministrului Transporturilor Răzvan Cuc demiterea sa. 
Lucrările la drumul expres Craiova – Piteşti, tronsoanele 1 şi 2, au început pe 22 mai. Drumul expres va traversa 
teritoriul localităţilor Craiova - Gherceşti - Pieleşti şi Robăneşti, valoarea obiectivului este de 72 de milioane de 
euro, lungimea este de 17 km. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Damen contestă la CNSC licitaţia pentru achiziţia corvetelor 
Damen a înaintat o plângere la Consiliul Naţional pentru Soluţionarea Contestaţiilor (CNSC) luând în considerare 
un litigiu iniţiat anterior de Fincantieri, şi a sesizat Curtea de Apel Bucureşti pentru multiple nereguli care au 
afectat rezultatul Programului de înzestrare „Corvetă multifuncţională”. 
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Compania informează că decizia vine ca urmare a faptului că toate părţile implicate în licitaţie, inclusiv autoritatea 
contractantă, au ridicat multiple aspecte de legalitate şi de încălcare a confidenţialităţii, unele dintre ele fiind 
invocate ca temei pentru suspendarea procedurii în trecut, chiar de către Ministerul ApărăriinNaţionale. 
În loc să fie suspendată licitaţia până la momentul la care ar fi fost încheiate toate anchetele privind modul în care 
s-a derulat programul de înzestrare, licitaţia ridică şi mai multe suspiciuni, incertitudini şi controverse care au 
impact asupra reputaţiei României şi asupra programelor de achiziţii publice atât în ţară cât şi în străinătate, arată 
Damen. 
Compania spune că autorităţile nu au reuşit să clarifice definitiv aceste preocupări, ducând de asemenea la 
întrebări de natură etică cu privire la licitaţie. 
Procedura a stat sub semnul unor scurgeri inacceptabile de informaţii clasificate, inclusiv cu privire la elemente 
din ofertele financiare care au fost confirmate săptămâna trecută de autorităţi. În plus, multiple anchete 
jurnalistice arată că unul dintre dintre participanţii la licitaţie nu a îndeplinit criteriile necesare pentru a se înscrie 
în această procedură. In plus, corvetele riscă să nu fie construite în întregime în România, ci doar asamblate într-
un şantier naval de pe teritoriul ţării, fapt care este contrar cerinţelor licitaţiei. 
Damen este, de asemenea, de părere că o cooperare între doi participanţi la licitaţie ar trebui să fie baza pentru 
descalificarea acestora. Renunţarea la o procedură legală iniţiată de către unul dintre participanţi a fost în 
beneficiul celuilalt participant, câteva zile mai târziu. 
Securitatea naţională şi procedurile licitaţiei trebuie să asigure respectarea deplină a normelor impuse şi 
verificarea capabilităţilor declarate şi solicitate ca fiind autentice şi reale. 
În condiţiile în care autorităţile au declarat public faptul că preţul nu a fost singurul criteriu de desemnare a 
câştigătorului, Damen consideră că a oferit cea mai potrivită soluţie pentru necesităţile navale româneşti. 
Ministerul Apărării a anunţat că oferta câştigătoare a contractului de achiziţie a corvetelor mulltifuncţionale a fost 
cea depusă de asocierea dintre Naval Group şi Santierul Naval Constanţa, iar în acelaşi contract este efectuată şi 
modernizarea fregatelor MApN. Ministerul a primit oferte, în cadrul acestei licitaţii, din partea companiei 
olandeze Damen, a firmei italiene Fincantieri şi a Grupului Naval din Franţa. Licitaţia a fost întârziată după ce 
procedura de achiziţie a corvetelor multifuncţionale a fost suspendată în ianuarie de către Ministerul Apărării 
Naţionale după ce Şantierul Naval Constanţa a acţionat în instanţă Guvernul şi MApN, cerând anularea licitaţiei 
privind programul de înzestrare cu corvete multifuncţionale. Apoi Departamentul pentru Armamente a sesizat 
Parchetul Militar de pe lângă Curtea Militară de Apel, pentru "suspiciuni rezonabile privind derularea în deplină 
legalitate a procedurii". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dâmboviţa: Pestă porcină confirmată în localităţile Niculeşti, Răzvad şi Lunguleţu 
Pesta porcină a fost confirmată în trei localităţi dâmboviţene, Niculeşti, Răzvad şi Lunguleţu, iar miercuri s-a 
întrunit Centrul Local de Combatere a Bolilor din judeţ pentru a adopta măsurile care se impun, se arată într-un 
comunicat al Prefecturii. 
La sfârşitul lunii trecute şi începutul lunii iulie, la nivelul judeţului, au mai fost confirmate focare de pestă porcină 
în Niculeşti şi Lunguleţu. 
"Centrul Local de Combatere a Bolilor din judeţul Dâmboviţa s-a întrunit astăzi, 10.07.2019, ora 09,00, ca urmare 
a confirmării apariţiei virusului de pestă porcină africană în judeţul Dâmboviţa, în mai multe gospodării după cum 
urmează: comuna Niculeşti, satul Movila: 1 gospodărie; comuna Răzvad, sat Răzvad: 1 gospodărie; comuna 
Lunguleţu, sat Lunguleţu: 2 gospodării. Au fost adoptate, în cadrul şedinţei, planurile de măsuri privind controlul şi 
combaterea acestei boli şi au fost aprobate deciziile de plasare sub supraveghere în confirmare de pestă porcină 
africană", se menţionează în comunicatul Prefecturii Dâmboviţa. 
Conform sursei citate, s-a luat măsura uciderii porcinelor din gospodăriile afectate, urmând a se realiza 
supravegherea clinică şi catagrafierea tuturor porcilor de la nivelul întregii localităţi, fiind plasaţi sub observaţie 
sanitar-veterinară, până la clarificarea situaţiei sub aspect epidemiologic. 
În conformitate cu planul de măsuri aprobat, s-au stabilit zonele de restricţie în jurul focarelor şi instalarea 
filtrelor rutiere în scopul prevenirii transportului de carne în interiorul localităţilor menţionate. 
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"Precizăm că orice suspiciune de boală trebuie anunţată imediat medicului veterinar din localitate, Direcţiei 
Sanitar-Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor Dâmboviţa şi autorităţilor locale. Totodată, solicităm sprijinul şi 
înţelegerea cetăţenilor pentru respectarea măsurilor dispuse, având în vedere gravitatea bolii şi consecinţele 
acesteia; proprietarii ai căror animale sunt ucise vor fi despăgubiţi de către stat. Reamintim că pesta porcină 
africană (PPA) nu afectează oamenii, neexistând nici cel mai mic risc de îmbolnăvire, ea având un puternic impact 
la nivel economic şi social", potrivit comunicatului citat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Petre Daea a cerut reducerea efectivelor de cormorani 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, îşi continuă războiul cu cormoranii, specie protejată de păsări. 
El a declarat aseară, la TVR, că România a cerut o derogare la Comisia Europeană pentru reducerea efectivelor de 
cormorani. 
Ministrul susţine că în România sunt acum peste 100 de mii de cormorani, dar numărul acestor păsări care fac 
pagube mari pescarilor şi fermelor piscicole, nu ar trebui să treacă de câteva mii. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Petre Daea: 'Subvenţia la plăţile directe ajunge în doi ani undeva la 215 euro/hectar' 
Subvenţia pe suprafaţă în România va creşte la 215 euro/hectar în viitoarea programare 2021-2027, a declarat, 
marţi, ministrul Agriculturii, Petre Daea, la postul public de televiziune, scrie Agerpres. 
"La ora actuală România are o subvenţie de 195 de euro/hectar. În orizontul nostru până în 2027, subvenţia la 
plăţile directe ajunge în doi ani undeva la 215 euro/hectar, asta înseamnă o creştere cu 20 de euro pe unitatea de 
suprafaţă. Dar această subvenţie pe care o avem se compune din mai multe elemente, se compune din plăţile 
directe şi prin susţineri pe diverse componente, cum este cazul la tineri sau la suprafaţă. Ai această posibilitate şi 
elasticitate naţională pentru a-ţi împinge interesul acolo unde statul doreşte şi unde fermierii simt nevoia, iar 
acest proces noi îl facem împreună cu fermierii", a spus Daea. 
El a precizat că România a avut trei elemente pe care le-a susţinut la Uniunea Europeană şi le va susţine în 
continuare în perspectiva viitoarei Politici Agricole Comune. 
"Primul este de a nu scade bugetul pentru agricultură (în perspectiva Brexit n.r.). Este o arhitectură nouă şi 
extrem de ambiţioasă din punct de vedere al mediului. În momentul în care schimbările climatice au devenit o 
realitate nu o ficţiune, nişte măsuri suplimentare pe care trebuie să le ia fermierii nu le pot lua fără bani. Şi atunci 
toată abordarea noastră în Consiliu şi toţi miniştrii care au participat au abordat această temă importantă ca 
bugetul pentru agricultură să se menţină cel puţin la nivelul acesta", a explicat şeful MADR. 
Întrebat ce alte priorităţi mai are România în afară de creşterea subvenţiilor, Daea a răspuns: "Nevoia de a prelua 
producţia şi de a face unităţi de prelucrare la nivelul comunei pentru a adăuga plus valoare. Sunt multe de făcut la 
nivelul ruralului". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reciclare contra cost, dar și cu recompensă. Pentru fiecare PET pe care îl lăsați în spațiile special amenajate 
din hypermarketuri puteți primi fructe și legume 
În timp ce guvernanții au majorat eco-taxa pentru pungile din plastic, comercianții caută și metode mai puțin 
costisitoare ca să-i convingă pe clienți să recicleze. Unele magazine oferă legume și fructe de la producători 
români în schimbul PET-urilor. Îi încurajează pe cumpărători să vină cu recipiente de acasă pentru mâncarea de la 
raioanele de gastronomie. 
La începutul lunii august, pungile din plastic ar trebui să fie istorie! În locul lor vom găsi în magazine doar pungi din 
materiale biodegradabile. Prietenoase cu mediul, dar mai scumpe. 
De voie, de nevoie, cumpărătorii trebuie să se adapteze. La fel și producătorii, care spun că sunt pregătiți. 
Eco-taxa pentru pungile din plastic a crescut de la 10 la 15 bani, la finalul lunii trecute. Deocamdată, au scăpat de 
taxare pungile de la raioanele de legume și fructe, pentru că ordonanța guvernului nu are încă norme de aplicare. 
Un raport al Comisiei Europene arată că țara noastră a ajuns la un grad de reciclare de numai 13%. Oficialii 
europeni critică lipsa măsurilor care să ducă la o colectare selectivă mai bună. 
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Convinși că este loc de mai bine, unii comercianți și-au pus imaginația la lucru. 
Ionuț Gheorghe, jurnalist TVR: "Marile magazine au început deja să pună preț pe ambalaje și cei care vor să 
recicleze trebuie să știe că pentru fiecare PET pe care îl lasă în spațiile special amenajate din hypermarketuri pot 
primi fructe și legume. Cu cât aduc aici mai multe ambalaje, cu atât primesc mai multe ingrediente pentru masa 
de prânz sau pentru o salată". 
În plus, marile magazine vor elimina caserolele de la raionul de gastronomie. Mâncarea ar putea fi pusă în 
borcane sau în recipiente pe care clienții le vor aduce de acasă. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul vrea sa aduca anul acesta inca 10.000 de noi angajati straini la munca in Romania 
Ministerul Muncii propune cresterea la 30.000 a contingentului de lucratori straini pe piata fortei de munca din 
Romania in anul 2019, conform unui proiect de Hotarare publicat pe site-ul institutiei. 
"Pentru anul 2019 se stabileste un contingent de 30.000 de lucratori nou-admisi pe piata fortei de munca din 
Romania", se mentioneaza in articolul unic al proiectului mentionat. Acesta va modifica Hotararea Guvernului nr. 
34/2019 care stabilea la 20.000 contingentul de lucratori nou-admisi pe piata fortei de munca in anul 2019. 
Ordonanta Guvernului nr. 25/2014, aprobata prin Legea nr. 14/2016, cu modificarile si completarile ulterioare, 
prevede acordarea de avize de angajare/detasare pentru urmatoarele tipuri de lucratori: lucratori permanenti; 
lucratori stagiari; lucratori sezonieri; lucratori transfrontalieri; lucratori au pair; lucratori inalt calificati; lucratori 
detasati; lucratori ICT (persoane transferate in cadrul aceleiasi companii). 
"Prin Hotararea Guvernului nr. 34/2019 privind stabilirea contingentului de lucratori nou-admisi pe piata fortei de 
munca in anul 2019, a fost stabilit un contingent de 20.000 de lucratori straini nou-admisi pe piata fortei de 
munca din Romania in anul 2019. Raportat la informatiile transmise de catre Inspectoratul General pentru 
Imigrari (...), 01.01 -23.06.2019, la nivelul acestei institutii au fost inregistrate 13.138 cereri pentru eliberarea 
avizului pentru angajare/detasare in munca", se arata in nota de fundamentare care insoteste proiectul de act 
normativ. 
Conform aceleiasi institutii, in perioada mentionata au fost eliberate 10.840 avize de angajare/detasare, din care 
pentru lucratori permanenti - 9.554; lucratori detasati - 760; lucratori inalt calificati - 130; persoane transferate in 
cadrul aceleiasi companii - ICT- 287; lucratori transfrontalieri - 62; lucratori sezonieri - 45; lucratori au pair - 1; 
lucratori stagiari - 1. 
Totodata, potrivit celor comunicate de catre Inspectoratul General pentru Imigrari, in comparatie cu aceeasi 
perioada a anului 2018, cand au fost eliberate 4.091 avize de munca/detasare, se observa o crestere cu 165% a 
numarului de avize de munca/detasare eliberate, se mentioneaza in nota de fundamentare. 
Potrivit datelor oferite de catre Agentia Nationala pentru Ocuparea Fortei de Munca, din totalul locurilor de 
munca vacante inregistrate in primele cinci luni ale anului 2019, care au fost puse la dispozitia persoanelor aflate 
in cautare de loc de munca, 64.091 au fost declarate in mod repetat de catre angajatori ca fiind neocupate. 
Ministerul Muncii precizeaza ca aceasta suplimentare cu 10.000 de lucratori straini in 2019 poate contribui la 
asigurarea forta de munca solicitata in unele sectoare de activitate sau meserii, care nu poate fi acoperita de 
lucratorii romani, dar si la prevenirea situatiilor in care strainii lucreaza in Romania fara forme legale. 
In ceea ce priveste impactul social al acestui proiect, MMJS precizeaza ca strainii care ar putea fi incadrati in 
munca sau detasati in Romania la un singur angajator, urmare suplimentarii pentru anul 2019 a contingentului de 
lucratori nou-admisi pe piata fortei de munca din Romania, ar reprezenta aproximativ 0,46% din numarul 
persoanelor salariate, care, in primul trimestru al anului 2019, era de 6.480.000, potrivit datelor publicate de 
Institutului National de Statistica. 
"Prin promovarea migratiei legale in beneficiul societatii romanesti, precum si in beneficiul imigrantilor si al 
statelor lor de origine, obiectivul principal al autoritatilor romane este de a maximiza efectele pozitive si de a 
limita efectele negative ale migratiei in scop de munca. 
Eliberarea celor 10.000 de avize suplimentare de angajare/detasare pentru lucratori nou - admisi pe piata fortei 
de munca din Romania reprezinta un plus de 1.000.000 de euro venit la bugetul de stat, avand in vedere ca, la 
eliberarea avizelor de angajare/detasare, angajatorul/beneficiarul prestarii de servicii plateste un tarif in lei, 
echivalent a 100 euro raportat la cursul oficial al Bancii Nationale a Romaniei la data efectuarii platii. 
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De asemenea pentru lucratorii permanenti sau asimilati lucratorilor permanenti, angajatorii vor plati taxele, 
impozitele si alte contributii prevazute de legislatia romana in vigoare", se mai precizeaza in nota de 
fundamentare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Mediului: Aproximativ 90% din sumele datorate pentru taxa auto au fost restituite 
Bugetul Administratiei Fondului pentru Mediu (AFM) a fost suplimentat pentru restituirea tuturor sumelor din 
taxa auto, iar pana in prezent sumele datorate au fost restituite in proportie de aproximativ 90%, a declarat, 
marti, ministrul Mediului, Gratiela Gavrilescu. 
Ministrul a fost prezent la conferinta de lansare a programului "Punem pret pe plastic", o initiativa derulata de 
Carrefour Romania. 
"Toate taxele auto pentru care au fost depuse documentele necesare de restituire au fost date inapoi cetatenilor. 
Dupa cum stiti, Guvernul Romaniei a mai dat, saptamana trecuta, o Hotarare prin care am suplimentat bugetul 
Administratiei Fondului pentru Mediu, astfel incat sa inchidem toate dosarele care au fost atacate in instanta, in 
care cetatenii au castigat. In felul acesta, restituirea taxei auto va fi platita, inclusiv cu toate dobanzile. Astazi, 
avem ultima rectificare pentru suplimentarea bugetului AFM. Asa, vedeti cum Guvernul Romaniei s-a tinut de 
promisiunea pe care a facut-o in 2017, atunci cand am atacat o problema extrem de sensibila, pentru ca suma era 
foarte mare si de care depindeau foarte, foarte multi romani. Imediat ce banii vor intra in bugetul AFM, taxa auto 
va fi restituita in cateva zile. In prezent, aproximativ 90% din sumele datorate au fost restituite", a spus 
Gavrilescu. 
Agentia Nationala de Administrare Fiscala (ANAF) anunta, la inceputul lunii iunie, ca 420.000 de contribuabili au 
primit, in perioada 3 - 5 iunie 2019, suma totala de 700 de milioane de lei reprezentand taxe auto achitate de 
acestia in intervalul 1 ianuarie 2007 - 31 ianuarie 2017. 
Taxa auto pentru autovehicule la prima inmatriculare a fost introdusa pentru prima data la 1 ianuarie 2007, 
imediat dupa aderarea Romaniei la Uniunea Europeana. La acea vreme, taxa de prima inmatriculare se calcula in 
functie de trei variabile: vechimea masinii, tipul de catalizator (euro) si capacitatea cilindrica a masinii. 
Pe 19 februarie 2009, taxa de poluare auto a fost modificata, iar Guvernul a scazut valoarea acesteia cu o treime. 
De la 1 ianuarie 2012, taxa auto a devenit obligatorie atat la reinmatricularea masinilor inregistrate in Romania 
inainte de 1 ianuarie 2007, cat si pentru cei care aduceau masini din Vest. Incepand cu 30 ianuarie 2012, taxa este 
suspendata pana la 31 decembrie 2012, iar persoanele care platisera deja urmau sa primeasca banii inapoi. 
Din 15 martie 2013 a intrat in vigoare timbrul de mediu pentru autovehicule, iar din acel moment taxa auto a fost 
calculata exclusiv pe baza emisiilor de CO2, inscrise in cartea de identitate a masinii. 
Timbrul de mediu pentru autovehicule face parte din cele 102 taxe nefiscale care au fost eliminate de la 1 
februarie 2017.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 La Politehnica din Bucuresti se va construi o cladire noua, care va gazdui trei facultati. Banii vin de la banca UE 
Banca Europeana de Investitii (BEI) a convenit sa acorde 25 de milioane euro pentru a creste calitatea, eficienta si 
eficacitatea predarii, invatarii si cercetarii in cadrul Universitatii Politehnice din Bucuresti (UPB), una dintre cele 
mai importante universitati din Romania, a anuntat, marti, Comisia Europeana (CE). 
Peste 5.000 de studenti si 273 de angajati vor beneficia de reamenajarea principalului campus al Universitatii. In 
faza de implementare, proiectul va genera aproximativ 1.000 de locuri de munca. 
"Imprumutul acordat de BEI va finanta planul de reamenajare a campusului UPB, care implica construirea unei 
noi cladiri pentru a gazdui trei facultati care se afla in prezent in vechiul campus Polizu. 
Scopul este de a regrupa facultatile situate in Polizu in Campusul Noul Local si de a moderniza infrastructura, 
aducand-o la un standard cu care aceasta sa poata sprijini cat mai bine activitatile de predare, de invatare si de 
cercetare ale universitatii", se arata in comunicat. 
Acordul este sustinut de Fondul european pentru investitii strategice (FEIS), care este pilonul central al Planului de 
investitii pentru Europa, cunoscut si sub numele de "Planul Juncker". 
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In cadrul acestui plan, banca UE si Comisia Europeana coopereaza pentru a creste capacitatea BEI de a-si asuma 
riscuri, imbunatatind astfel oferta de produse a acesteia si sporind impactul pe care il pot obtine proiectele. 
"Realizarile importante din stiinta si cercetare se bazeaza pe o educatie excelenta. Este o investitie in viitorii 
cercetatori ai Romaniei, care va stimula in cele din urma inovarea si va conduce la crearea de locuri de munca si la 
crestere economica. 
Acesta este un alt exemplu concret de implementare a Planului Juncker", spune comisarul pentru cercetare, 
stiinta si inovare, Carlos Moedas. 
La randul sau, vicepresedintele BEI, Andrew McDowell, a declarat ca acesta este primul sprijin acordat de BEI 
pentru imbunatatirea invatamantului superior din Romania. 
"Ne-am unit fortele cu Comisia Europeana, beneficiind de Planul de investitii pentru Europa pentru a spori 
calitatea invatamantului universitar, care este esential pentru consolidarea competitivitatii Romaniei si pentru 
dezvoltarea viitoare a tarii. 
Sunt convins ca mai multe operatiuni similare ale BEI vor urma acestui proiect, care va imbunatati conditiile de 
studiu pentru 5.000 de studenti si activitatea de cercetare din cadrul UPB", a spus el. 
Prima universitate din Romania sprijinita de Banca Europeana de Investitii 
De asemenea, rectorul UPB, Mihnea Costoiu, a declarat ca UPB este prima universitate din Romania care urmeaza 
sa fie sprijinita de Banca Europeana de Investitii. 
"Dat fiind ca suntem cea mai mare universitate tehnica din Romania, ca acordam importanta specializarii 
inteligente si ca formam o proportie importanta de absolventi in domeniul tehnologiei care intra pe piata fortei 
de munca, proiectul va sprijini nu numai educatia nationala, ci si economia nationala. 
De asemenea, speram ca acest proiect va deveni un model de bune practici pentru alte universitati care vor pune 
in aplicare proiecte similare. In plus, gratie garantiei oferite de Planul de investitii pentru Europa, universitatea 
noastra isi va putea extinde capacitatile de cercetare pentru a avea un impact pozitiv asupra societatii. Proiectul 
reprezinta modalitatea perfecta de a sarbatori 200 de ani de la infiintarea Universitatii si multumim BEI si FEIS ca 
au facut posibila aceasta modernizare", a spus el. 
Banca Europeana de Investitii (BEI) este banca Uniunii Europene si este singura banca detinuta de statele membre 
ale UE. 
Planul de investitii pentru Europa, cunoscut sub numele de "Planul Juncker", este una dintre principalele prioritati 
ale Comisiei Europene. El se axeaza pe stimularea investitiilor pentru a genera locuri de munca si crestere 
economica, prin utilizarea mai inteligenta a resurselor financiare existente si noi, eliminarea obstacolelor din calea 
investitiilor si asigurarea vizibilitatii si a asistentei tehnice pentru proiectele de investitii. 
Fondul european pentru investitii strategice (FEIS) este principalul pilon al Planului Juncker. Proiectele si 
acordurile aprobate pentru finantarea din FEIS ar urma sa mobilizeze aproximativ 408,4 miliarde de euro in 
investitii si sa sprijine circa 952.000 de IMM-uri in cele 28 de tari ale UE. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Meleşcanu, discuţii cu omologul din Ungaria: "În ultima perioadă s-a inflamat dialogul româno-ungar în mod 
artificial" 
Ministrul de Externe Teodor Meleşcanu a avut o discuţie marţi cu ministrul Afacerilor Externe al Ungariei, Péter 
Szijjártó, în care i-a cerut moderaţie în declaraţiile oficialilor de la Budapesta, arătând că, în ultima perioadă, 
aceste declaraţii au inflamat în mod artificial dialogul româno-ungar. 
"Ministrul afacerilor externe, Teodor Meleşcanu, a avut astăzi, 9 iulie 2019, o întrevedere cu ministrul afacerilor 
externe şi comerţului exterior al Ungariei, Péter Szijjártó, în marja reuniunii informale a miniştrilor afacerilor 
externe din statele participante OSCE care a avut loc la Štrbské Pleso, în Slovacia. Cu ocazia acestei întrevederi, 
ministrul Teodor Meleşcanu i-a transmis omologului său ungar un apel la moderaţie şi reţinere în declaraţiile 
publice ale oficialilor de la Budapesta, arătând că, în ultima perioadă, aceste declaraţii au inflamat în mod artificial 
dialogul româno-ungar", se arată în comunicatul Ministerului de Externe, remis MEDIAFAX. 
"Ministrul Teodor Meleşcanu a evidenţiat faptul că numai comunicarea bilaterală deschisă şi pragmatică, în 
consonanţă cu valorile europene şi euroatlantice şi cu Parteneriatul Strategic dintre România si Ungaria, poate 
duce la rezolvarea, prin dialog, a situaţiilor de orice natură", mai transmite sursa citată. 
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Péter Szijjártó a criticat, în urmă cu câteva zile, adoptarea Codului Administrativ în forma actuală de către 
Guvernul de la Bucureşti, spunând că în acest fel drepturile minorităţilor nu mai sunt respectate. 
Péter Szijjártó a subliniat că, în conformitate cu noua lege, o minoritate naţională îşi pierde drepturile de utilizare 
a limbii materne în cazul în care proporţia sa scade sub pragul de 20%, în 
timp ce legea anterioară garanta protecţia drepturilor deja dobândite, indiferent de modificarea ulterioară a 
numărului membrilor comunităţii. 
Ordonanţa de urgenţă privind Codul administrativ a fost publicată, vineri, în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Audieri pentru comisarii europeni interimari, care trebuie numiți în locul Corinei Crețu și al lui Andrus Ansip. 
România îl trimite la Bruxelles pe Ioan Mircea Pașcu 
Comisia Europeană va numi comisari noi în locul celor care au fost aleşi în Parlamentul European. Consiliul a 
respins propunerea lui Jean Claude Juncker ca România și Estonia să nu mai trimită comisari, pentru doar patru 
luni, din raţiuni de economie bugetară. Prin urmare, guvernul de la București îl va trimite la Bruxelles pe Ioan 
Mircea Paşcu, care urmează să treacă de interviul cu Juncker și de audierile din Parlamentul European. Amănunte, 
în corespondența de la Lucian Pîrvoiu. 
Un milion de euro de comisar. La atât a estimat Jean Claude Juncker costurile pentru trimiterea de nume noi la 
Bruxelles în locul Corinei Crețu și estonianului Andrus Ansip. 
Țările vizate au găsit incorectă ideea de a nu mai avea un comisar la Bruxelles, fie și pentru patru luni și au respins 
propunerea în Consiliu. Asftel, Jean Claude Junker este obligat să accepte noi colegi, care însă vor trebui mai întâi 
să îi câștige încrederea într-un interviu, fără să aibă garanția că vor fi acceptați sau că vor primi aceleași portofolii 
pe care le-au avut Crețu și Ansip. 
Mina Andreeva, purtator de cuvant al Comisiei Europene: "Acest lucru depinde de interviurile pe care le va avea 
cu cei doi candidați. Așa cum am spus: anumite posturi se potrivesc persoanelor cu anumite competențe. Va 
trebui să îi intervieveze, să le verifice abilitățile și competențele și compatibilitatea lor cu articolul 17 din Tratat, 
iar apoi va reflecta asupra posibilelor alocări de portofolii." 
În eventualitatea în care interviurile au loc săptămâna aceasta, ar mai fi posibile audierile în comisiile de 
specialitate și votul în plenul Parlamentului European săptămâna viitoare. Dacă procedurile nu se vor desfășura 
potrivit acestui calendar, noii comisari vor trebui să aștepte până la toamnă pentru a-și lua in primire mandatele, 
întrucât parlamentul intră în vacanță. 
Viitoarea Comisie își începe activitatea în octombrie, astfel încât cei doi comisari interimari vor trebui să fie 
acceptați și de Ursula von der Leyen în cazul în care vor fi susținuți de România și Estonia pentru un mandat de 
cinci ani. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 MONITORUL APĂRĂRII | Germania, Marea Britanie, Franţa şi UE cer o reuniune urgentă pe tema Acordului 
nuclear iranian 
Germania, Marea Britanie, Franţa şi Uniunea Europeană au exprimat preocupare că Iranul a depăşit concentraţia 
stabilită pentru purificarea uraniului şi cer o reuniune urgentă a tuturor părţilor implicate în Acordul atomic din 
anul 2015, informează agenţia Associated Press. 
"Exprimăm preocuparea profundă că Iranul nu mai respectă anumite angajamente asumate în Planul Comun 
Complet de Acţiune", denumirea oficială a Acordului atomic, anunţă, într-un comunicat comun, Germania, Marea 
Britanie, Franţa şi Uniunea Europeană. 
"Trebuie organizată urgent o reuniune" a Comisiei Acordului atomic, au transmis Germania, Marea Britanie, 
Franţa şi Uniunea Europeană, fără a preciza când ar urma să aibă loc întrunirea. 
Iranul a purificat uraniu dincolo de limita de 3,67%, stabilită prin Acordul nuclear semnat cu marile puteri, anunţă 
Agenţia Internaţională pentru Energie Atomică (AIEA), confirmând un anunţ al Administraţiei de la Teheran. 
"Directorul general Yukiya Amano a informat Consiliul guvernatorilor AIEA că inspectorii au constatat pe 8 iulie că 
Iranul îmbogăţeşte uraniu dincolo de nivelul de 3,67%", a declarat un purtător de cuvânt al Agenţiei 
Internaţionale pentru Energie Atomică. 
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Uniunea Europeană a cerut, luni, Iranului să înceteze toate activităţile de purificare a uraniului care sunt interzise 
prin Acordul nuclear din anul 2015. "Îndemnăm puternic Iranul să înceteze toate activităţile care intră în 
contradicţie cu angajamentele asumate în cadrul acestui Acord", a declarat Maja Kocijancic, purtătorul de cuvânt 
al Serviciului UE pentru Acţiune Externă (EEAS). "Uniunea Europeană este foarte preocupată de recentele 
anunţuri făcute de Iran. Acest lucru include decizia de relua producţia de uraniu îmbogăţit" peste limita 3,67%, 
stabilită prin Acordul nuclear din 2015, a precizat oficialul UE. 
Administraţia de la Teheran a anunţat luni că a ajuns la o concentraţie de cel puţin 4,5% în producţia de uraniu 
îmbogăţit. 
Statele Unite nu vor să ajungă la un conflict militar cu Iranul, dar Washingtonul este pregătit să protejeze 
interesele americane, a avertizat luni vicepreşedintele SUA, Mike Pence, în contextul tensiunilor cu Teheranul. 
"Iranul nu ar trebui să confunde atitudinea de reţinere a SUA cu lipsa determinării", a declarat Mike Pence într-un 
discurs. "Statele Unite nu vor război cu Iranul. Vrem să discutăm, suntem dispuşi să ascultăm. Dar America nu va 
ceda", a atras atenţia Mike Pence. 
Preşedintele SUA, Donald Trump, a condamnat decizia Iranului de a intensifica activităţile de purificare a uraniului 
prin depăşirea limitelor stabilite prin Acordul atomic din 2015. 
Relaţiile Statelor Unite cu Iranul sunt tensionate din cauza sancţiunilor impuse de Administraţia Donald Trump 
după retragerea din Acordul nuclear semnat de marile puteri cu Teheranul. Preşedintele SUA vrea limitarea 
activităţilor nucleare şi balistice iraniene. Tensiunile s-au amplificat după ce Iranul a doborât o dronă militară 
americană şi după ce Forţele Navale britanice au capturat în largul Gibraltarului un petrolier iranian. Ministerul 
britanic de Externe a salutat "acţiunea fermă a autorităţilor din Gibraltar pentru aplicarea sancţiunilor UE impuse 
Siriei". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Brexit. Laburiștii au decis să susțină un al doilea referendum, vor face campanie pentru rămânerea în UE 
Liderul laburiştilor, principalul partid de opoziție de la Londra, l-a provocat, marţi, pe viitorul prim-ministru 
conservator să organizeze un nou referendum asupra Brexitului, declarând că el însuşi va milita pentru rămânerea 
în Uniunea Europeană, relatează France Presse, citat de Agerpres. 
„Oricine ar deveni noul prim-ministru, va trebui să aibă curajul să îşi confrunte acordul sau lipsa unui acord (de 
divorţ cu UE) cu un vot popular”, a declarat Jeremy Corbyn într-o scrisoare către membrii Partidului Laburist care 
a fost făcută publică. 
„În aceste condiţii, vreau să clarific faptul că laburiştii vor face campanie pentru rămânerea în UE în confruntarea 
cu o ieșire fără acord sau un acord conservator ce nu protejează economia şi locurile de muncă”, a adăugat şeful 
Partidului Laburist. 
Corbyn a subliniat că partidul său a încercat să propună un compromis bazat pe menţinerea ţării într-o uniune 
vamală strânsă - sinonim al politicii vamale şi comerciale comune - şi „o relaţie puternică pe piaţa unică”, dar 
prim-ministrul Theresa May a refuzat. 
Theresa May a declarat în mod repetat că vrea să iasă din uniunea vamală şi piaţa unică europeană pentru a 
permite ţării sale să încheie liber acorduri comerciale cu terţe ţări şi să limiteze imigraţia europeană. 
Confruntată cu o triplă respingere de către deputaţi a acordului la care a ajuns cu Bruxellesul în noiembrie, în final 
ea a întins mâna laburiştilor la mijlocul lunii aprilie. Dar, o lună mai târziu, aceştia au oprit discuţiile. În faţa 
impasului asupra Brexit-ului, May a fost nevoită să-şi anunţe demisia trei săptămâni mai târziu. 
Doi candidaţi au rămas în competiţie pentru a o înlocui în fruntea Partidului Conservator şi a guvernului: fostul 
ministru de externe Boris Johnson şi actualul titular al acestui post Jeremy Hunt. Ei vor fi departajaţi prin votul 
celor 160.000 de membri ai Partidului Conservator, al cărui rezultat va fi cunoscut pe 23 iulie. 
Johnson, care apare favorit, promovează o poziţie dură faţă de Bruxelles şi nu exclude o ieşire fără acord. 
În scrisoarea sa marţi, Corbyn consideră că „niciun rezultat asupra Brexit-ului” nu va permite „salvgardarea 
locurilor de muncă, a drepturilor şi a nivelului de trai” al britanicilor. El a chemat din nou la organizarea de alegeri 
legislative pentru a pune capăt celor „nouă ani de austeritate” care au avut ca rezultat „o ţară răvăşită de 
inegalităţi şi sărăcie în creştere”. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Decizie controversată. Franţa introduce taxă ecologică pentru biletele de avion 
Guvernul Franţei a decis impunerea unei taxe ecologice speciale pentru biletele de avion, începând din anul 2020, 
în contextul criticilor privind poluarea generată de aeronave, relatează site-ul cotidianului Le Figaro. 
Ministerul Transporturilor de la Paris a anunţat că impozitul ecologic va fi cuprins între 1,50 şi 18 euro pentru 
fiecare bilet de avion. Conform estimărilor, ecotaxa ar urma să genereze 182 de milioane de euro, fond care va fi 
utilizat pentru dezvoltarea infrastructurilor de transport mai ecologice. 
Ecotaxa se va aplica din anul 2020 tuturor curselor aeriene care decolează de pe aeroporturi din Franţa, cu 
excepţia zborurilor de corespondenţă şi celor cu destinaţia Corsica sau teritorii franceze de peste mări. 
Impozitul li se va aplica tuturor companiilor aeriene. Pentru cursele interne şi intraeuropene, ecotaxa va fi de 1,5 
euro la clasa economică şi 9 euro la clasa business. Pentru cursele care au destinaţii în afara Uniunii Europene, 
taxa va fi de 3 euro la clasa economică şi 18 euro la clasa business. 
(Sursa: Mediafax) 
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